
PATIENT PACKAGE INSERT IN ACCORDANCE WITH THE PHARMACISTS’ 
REGULATIONS (PREPARATIONS) - 1986

Read this package insert carefully in its entirety before using this medicine
THE DISPENSING OF THIS MEDICINE REQUIRES A DOCTOR'S PRESCRIPTION

The format of this leaflet was set by the ministry of health and its content 
was checked and approved by it in 06\2011.

BAMYXIN
Eye Ointment
Composition: Each gram contains:
Polymyxin B Sulfate	 5000 IU
Bacitracin		    400 IU
Neomycin Sulfate	      5 mg
Inactive ingredients: Anhydrous lanolin, Mineral oil, Petrolatum.
Therapeutic group: The three active components are antibiotics.
Therapeutic activity: For the treatment of superficial external ocular 
infections caused by organisms sensitive to one or more of the 
antibiotics contained therein.
When should the preparation not be used?

Do not use this medicine if you are sensitive to any of the active 
components or to other aminoglycosides, or any other antibiotic 
substance.
Do not use this medicine in cases of fungal infection, herpes simplex 
or another ocular viral infection.
Do not use this medicine without consulting a doctor before 
starting treatment:

if you are pregnant or breastfeeding. If you are suffering, or have suffered 
in the past, from impaired function of  the kidney/urinary tract. In cases 
of concurrent or sequential use of other nephrotoxic or neurotoxic drugs. 
Soon after the use of anesthesia and/or muscle relaxants.
Warnings: may cause brief blurring of vision on instillation. If your sight 
is affected in any way you should not drive or operate machinery.
Drug interactions: If you are taking another drug concomitantly or if you 
have just finished treatment with another medicine, inform the attending 
doctor, in order to prevent hazards or lack of efficacy arising from drug 
interactions. This is especially important for medicines belonging to 
the following groups: Live attenuated rotavirus vaccine, any other eye 
preparation, anesthesia and/or muscle relaxants, quinolone antibiotics 
(Ciprofloxacin, Ofloxacin).
Side effects: In addition to the desired effect of the medicine, adverse 
reactions may occur during the course of taking this medicine, for 
example: blurring of vision.
These side effects usually disappear within a short time following the 
period of adaptation to the medicine.

Side effects that require special attention: Ocular pain, itching of the 
skin, increased intraocular pressure, wheezing or breathing difficulties 
(rare): discontinue treatment and refer to a doctor.
Stinging, irritation, redness, swelling (rare): continue treatment and refer 
to a doctor immediately. 
Systemic side effects may occur with extensive use.
In the event that you experience side effects not mentioned in this 
leaflet, or if there is a change in your general health, consult your doctor 
immediately.  
Dosage: Dosage is according to doctor's instructions only.
Do not exceed the recommended dosage.
If there is no improvement in your condition within a few days, refer to 
your doctor. This medicine is to be taken at specific time intervals as 
determined by the attending doctor. If you forget to take this medicine at 
the specified time, take the dose as soon as you remember, but never 
take a double dose to compensate for a missed one.
Attention: Do not swallow! This medicine is intended for external use 
only.
Directions for use: Wash your hands thoroughly. With the aid of a 
finger pull the lower eyelid slightly away from the eye to form a gap. 
Squeeze a thin strip of ointment from the tube (usually about 1 cm) into 
the gap. Close your eyes for 1-2 minutes.
To prevent contamination of the eye ointment, take care not to allow the 
mouth of the tube to come into contact with any surface including the 
finger and the eye itself. Following use, wipe the mouth of the tube with a 
clean paper tissue and close the tube tightly.
How can you contribute to the success of the treatment?

Complete the full course of treatment as instructed by the doctor.
Avoid poisoning! This medicine, and all other medicines, must be 
stored in a safe place out of the reach of children and/or infants, to avoid 
poisoning. If a child has accidentally swallowed the medicine, proceed 
immediately to a hospital emergency room and bring the package of the 
medicine with you. Do not induce vomiting unless explicitly instructed to 
do so by a doctor! This medicine has been prescribed for the treatment 
of your ailment; in another patient it may cause harm. Do not give this 
medicine to your relatives, neighbours or acquaintances.
Do not take medicines in the dark! Check the label and the dose each 
time you take your medicine. Wear glasses if you need them.
Storage: Keep the tube tightly closed in a dark place below 25°C.
Do not refrigerate. Do not use this medicine for more than 28 days after 
the tub is first opened but not after the expiry date.
Even if kept in their original container and stored as recommended, 
medicines may be kept for a limited period only. Please note the expiry 
date of the medicine! In case of doubt, consult the pharmacist who 
dispensed the medicine to you.
License number: 133982169300
Manufacturer: Rekah Pharmaceutical Products Ltd.,

30 Hamelacha St., Holon, Israel.

قد تظهر أعراض جانبية جهازية مع الاستعمال لفترة طويلة.
تغيير  أي  اذا طرأ  أو  النشرة،  تذكر في هذه  لم  أعراض جانبية  لديك  اذا ظهرت  أما 

على شعورك العام نتيجة لاستعمالك لهذا الدواء، عليك عندئذ مراجعة الطبيب حالاً.
تتجاوز/ي  لا  فقط.  الطبيب  تعليمات  حسب  الدواء  يستعمل  الدوائية:  المقادير 

المقادير الموصى بها.
يجب مراجعة الطبيب اذا لم يطرأ تحسن على حالتك الصحية خلال عدة  أيام.

يجب استعمال هذا الدواء في اوقات محددة حسب تعليمات الطبيب المعالج.
اذا حدث ونسيت تناول المقادير في الوقت المعين ثم تذكرت بذلك، فيجب تناولها 

حالاً ! ولكن لا يجوز استعمال مقدارين معاً في أي حال من الأحوال.
انتبه/ي: هذا الدواء ليس للبلع! هذا الدواء مخصص للاستعمال الخارجي فقط.

العين قليلاً  أبعد/ي الجفن السفلي عن  اغسل/ي يديك جيداً.  ارشادات الاستعمال: 
من  رفيعاً  شريطاً  الحاصلة  الفجوة  في  ضع/ي  فجوة.  لتكوين  الإصبع  بمساعدة 
المرهم بعد إخراجه من الماسورة )عادة بطول 1 سم تقريباً(. اغلق/ي عينيك بعدئذ 
لفترة دقيقة - دقيقتين. هذا ولمنع تلوث المرهم، يجب الحرص على عدم تماس فوهة 
الماسورة مع أي جسم غريب بما في ذلك الإصبع أو العين. نشف/ي فوهة الماسورة 

بعد الانتهاء من الاستعمال بواسطة منديل من الورق النظيف، ثم اغلق/ي بإحكام.
كيف تستطيع/ين ان تساهم/ي في نجاح العلاج ؟

يجب اكمال العلاج الموصى به من قبل الطبيب.
تجنب/ي  التسمم: يجب حفظ هذا الدواء وكل دواء في مكان مغلق بعيداً عن متناول 
الطفل/ة خطأ  بلع  اذا  بالتسمم.  اصابتهم  لتفادي  وذلك  الرضع،  و/أو  الأطفال  أيدي 
من هذا الدواء، عليك التوجه الى المستشفى حالاً مصطحباً عبوة الدواء. لا تسبب/ي 
وقد  مرضك،  لعلاج  وصف  الدواء  هذا  الطبيب.  من  صريحة  تعليمات  بدون  التقيؤ 
يسبب الضرر لمريض آخر. لا تعط/ي من الدواء الى اقاربك، جيرانك اومعارفك. لا 
تتناول/ي الدواء في الظلام: يجب تشخيص طابع الدواء والتأكد من المقادير الدوائية 

في كل مرة تتناول/ين فيها دواء. ضع/ي النظارات الطبية اذا لزم الأمر ذلك.
 .C°25 المرهم مغلق جيدًا في مكان مظلم تحت درجة حرارة يجب حفظ  التخزين: 
يُمنع حفظه في الثلاجة. يُمنع استعمال المستحضر لفترة تزيد عن 28 يوماً بعد فتح 

العبوة للمرة الاولى وفقط اذا لم ينته صلاحيته.
علبتها الاصلية وتم  لفترات محدودة فقط. حتى ولو ظلت في  الأدوية صالحة  تبقى 
المستحضر  انتهاء صلاحية  تاريخ  الرجاء ملاحظة  الخزن.  تعليمات  حفظها بموجب 
المدونة على العبوة. في حالة الشك ! عليك استشارة الصيدلي الذي صرف لك هذا 

الدواء. 
رقم سجل الدواء: 133982169300

المنتج: ريكح للصناعة الدوائية م.ض.، شارع هاميلاخا 30، حولون، اسرائيل.




